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V Praze dne 17. b�ezna 2009 
 
Vážený pane generální �editeli, 
 
 s velkou lítostí jsme zaznamenali, že �eská televize za�átkem roku 2009 bez 
náhrady zrušila vysílání po�adu Planeta V�da – jednoho z mála, který se zabýval 
popularizací �eské v�dy. Rada pro popularizaci v�dy Akademie v�d �eské republiky 
se touto skute�ností zabývala na svém zasedání 12. b�ezna 2009. 
 Jsme si v�domi, že �eská televize vysílá velmi dobré historické dokumenty, 
p�írodopisné seriály �i zábavné nau�né cykly pro d�ti – jedná se však o po�ady 
z velké �ásti p�evzaté. Planeta V�da byl krom� magazínu v�dy a techniky PORT 
jediný po�ad, který informoval o aktuálním d�ní v �eském výzkumu. Jelikož PORT se 
zam��uje spíše na mladší generaci a jeho p�ísp�vky jsou kratší, sou�asn� se 
zánikem po�adu Planeta V�da se ztrácí možnost zp�ístupnit nové v�decké poznatky 
a postupy do v�tší hloubky jiným skupinám divák�.  
 P�itom �eští v�dci mají na popularizaci své práce velký zájem. V�da je totiž v 
�eské republice ve vyšší mí�e než ve v�tšin� vysp�lých stát� Evropy financována 
z ve�ejných prost�edk�, a proto je pot�ebné, aby ve�ejnost v�d�la, že její peníze byly 
vynaloženy ú�eln�. Také by se ve vysílání m�la odrazit skute�nost, že práv� v dob� 
krize je v obecném zájmu ve zvýšené mí�e podporovat výzkum, vývoj a inovace. 
Domníváme se, že informování o v�d� a výzkumu je sou�ástí ve�ejné služby, kterou 
má �eská televize v oblasti televizního vysílání napl�ovat.  
 Naši v�dci – a	- již pracují v ústavech Akademie v�d, na vysokých školách, 
nebo v jiných institucích – mají co nabídnout. Zárove� z obrovské návšt�vnosti, 
kterou Akademie v�d p�i každoro�ním po�ádání Týdnu v�dy zaznamenává, je jasné, 
že v�da pat�í k oblastem, které ve�ejnost nesmírn� zajímají. Popularizace v�dy 
p�edstavuje nezbytné pojítko mezi v�dou a jejím vnímáním ve ve�ejnosti.  
 Rada pro popularizaci v�dy AV �R proto žádá v�tší zastoupení popularizace 
�eské v�dy v programu �eské televize, a to nejen v málo sledovaných �asech na 
�T2, ale i ve více sledovaných primetimových �asech a také v publicistice a 
zpravodajství. Na koncepci popularizace v�dy v �eské televizi se �lenové rady 
budou rádi podílet. 
 
 

Se srde�ným pozdravem 
 

doc. RNDr. Ji�í Kolbek, CSc., DSc.
p�edseda Rady pro popularizaci v�dy AV �R

 
 

 


